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BRMG.0012.14.2024.KSiT 
 

PROTOKÓŁ Nr 61-02/2024 
 

Z sześćdziesiątego pierwszego posiedzenia Komisji Sportu i Turystyki Rady 

Miasta Gdańska w VIII Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 

dniu 28 lutego 2024 roku, a rozpoczęło o godz. 16:00 w Sali Seàna Lestera nr 

003 Nowego Ratusza w Gdańsku przy ul. Wały Jagiellońskie 1.  
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 

członków Komisji) i 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Na stan sześciu członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześć osób, 

czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca 

Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska, która otworzyła 61 

posiedzenie Komisji, stwierdziła quorum, powitała zebranych, poinformowała 

również, że porządek obrad został w terminie regulaminowym wysłany do radnych drogą 

elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

1.    Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2024 rok – druk nr 1929. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

2.    Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska. 
Przedstawia: Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
 

3.   Podsumowanie konkursu grantowego organizowanego przez Biuro Prezydenta     

ds. Sportu. 
Przedstawia: Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
 

4.   Bałtyckie Centrum Edukacji Morskiej. 
Przedstawia: Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
 

5.   Plany modernizacji stadionu żużlowego. 
Przedstawia: Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
 

6.   Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

Przewodnicząca poinformowała, że do druku nr 1929 wpłynęła Autopoprawka, a 

następnie wobec braku uwag do zaproponowanego porządku obrad poddała jego 

przyjęcie pod głosowanie.  
 

Głosowanie:  

6 za - jednogłośnie 
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PUNKT  - 1 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2024 rok – druk nr 1929 + 

Autopoprawka. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXXIII Sesji Rady Miasta Gdańska z 

29 lutego 2024 r. BRMG.0006.43.2024). 
 

Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 

imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: pani przewodnicząca, szanowni państwo w przedmiotowym druku mamy 

zmiany polegające na zabezpieczeniu środków na regulację wynagrodzeń w wydziałach i 

naszych jednostkach organizacyjnych. Wspólnie przesuwamy środki w wysokości przeszło 

47 mln zł, a w zakresie działania Komisji mamy przesunięcie środków dla Gdańskiego 

Ośrodka Sportu w wysokości przeszło 1 700 000 zł celem regulacji wynagrodzeń w 

wysokości 10%. Dziękuję bardzo. Proszę o pozytywne zaopiniowanie.  
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały wraz 

z Autopoprawką, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1929 + 

Autopoprawka. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez panią Agnieszkę Trojanowską – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 

Podatków, a następnie Komisja przystąpiła do głosowania, w wyniku którego 4 głosami za, 

przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1929 + Autopoprawka. (Opinia nr 

61-02/128-02/2024) 

PUNKT  - 2 
 

Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska.  

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Dzień dobry, chciałbym przedstawić imprezy, które będziecie mieli państwo okazję 

oglądać w tym miesiącu. 1-go marca Gala Rejs Roku, podczas której następuje wręczenie 

nagrody Srebrny Sekstans. To jest impreza, którą organizuje Fundacja Gdańska wraz z 

Miastem Gdańsk. 2-go marca Energa Wybrzeże Gdańsk piłkarze ręcznie grają z 



 

 

 

3 

 

 

 

Piotrkowianinem Piotrków Trybunalski. 4-go marca Lechia Gdańsk gra z Resovią Rzeszów. 

6-go marca Trefl Gdańsk gra z Aluronem CMC Warta Zawiercie. 9-go marca kolejny mecz 

siatkarzy z Jastrzębskim Węglem. 9-go marca również na Polsat Plus Arenie będziemy 

mogli oglądać nasze piłkarki nożne z AP Orlen Gdańsk będą grały z Pogonią Women 

Szczecin. 15-go marca Lechia zagra z Zagłębiem Sosnowiec również na Polsat Plus Arenie. 

17-go marca mamy imprezę biegową Grand Prix City Trial. To jest impreza, która będzie 

odbywała się w Trójmiejskim Parku Krajobrazowym. 21-go marca zapraszamy wszystkich 

na Gdańską Galę Sportu Młodzieżowego. 23-go marca Trefl Gdańsk z PSG Stal Nysa. To w 

ramach tej super ekstraligi siatkarskiej. Kolejny mecz naszych piłkarek nożnych na Polsat 

Plus Arenie AP Orlen Gdańsk zagra z Pogonią Tczew. 23-go marca Energa Wybrzeże 

Gdańsk piłka ręczna zagra z Ostrovią Ostrów Wielkopolski. 30-marca dwa wydarzenia 

piłkarze nożni zagrają z Odrą Opole i nasi rugbiści podejmą Budowlanych Łódź. Więc 

znowu tych imprez dosyć dużo. Największe problemy w ekstraklasie obecnie ma Energa 

Wybrzeże Gdańsk. Jest ostatnim zespołem.     

 
Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Ile spada?  

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Spada jedna, ale jeszcze mają szanse. Ostatnio wygrali jeden mecz, czyli ten ostatni, więc 

mam nadzieję, że to było takie przełomowe, walczą z tą przedostatnią drużyną. Tam jest 

niewielka różnica punktowa. Tej fazy zasadniczej pozostały cztery mecze. Potem ta tabela 

dzieli się na dwa i te zespoły walczą potem jeszcze, która ma spaść. Mam nadzieję, że 

jakoś co nasi piłkarze ręczni się odblokują, bo jak się popatrzy na ich mecze to do któregoś 

momentu grają bardzo dobrze i w samej końcówce są nie do poznania. Dziwnie to 
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wszystko wygląda, bo każdy mecz z ich udziałem wygląda tak samo, do 40-45 minuty 

prowadzą, wszystko idzie dobrze, a ostatnie 15 minut jakby byli sparaliżowani. Wydaje mi 

się, że brakuje tam osoby, która weźmie odpowiedzialność na siebie w tych ostatnich 

minutach, decydujących momentach, do którego można podać i on będzie wykańczał te 

akcje, bo wiadomo wszyscy już są zdenerwowani, ręka się trzęsie i nie ma kto 

podejmować tych najtrudniejszych decyzji. To wygląda tak oczywiście z punktu widzenia 

obserwatora czy kibica, ale każdy mecz jest dokładnie taki sam.   

 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

A ta Gdańska Gala Sportu Młodzieżowego będzie wieczorem?  

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

O 18-tej.  

 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Akurat sesję wtedy mamy. Ostatnia przed wyborami to może być … 

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Czy teraz w tej rundzie AP Orlen będzie już wszystkie na Polsat Plus?  

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Nie. Te dwa mecze będzie rozgrywało na Polsat Plus Arenie, a resztę chyba będzie na 

Traugutta.  

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

W tamtej rundzie były jeden chyba na Traugutta, a reszta… 

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Nie, w tamtej rundzie były chyba 3 mecze na Polsat Plus Arenie.  

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

To zależy od terminarzu czy finansów?   

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Jedno i drugie. AP Orlen też aż tak bardzo … to nie jest tak, że oni aż tak bardzo chcą grać 

na Polsat Plus Arenie. Z rozmów z nimi wynika, że ok, dwa może trzy mecze w rundzie i 

reszta na Traugutta. Dla nich to jest i tak bardzo duży przeskok, bo szanowni radni oni 

grali wcześniej na Grunwaldzkiej 244, więc już nawet gra na Traugutta to jest duża zmiana 

przenieść się z Grunwaldzkiej 244 na Traugutta.  
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Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania? Terminarz mamy również na mailu, także można 

ba bieżąco zaglądać. Bardzo dziękujemy.  

PUNKT  - 3 
Podsumowanie konkursu grantowego organizowanego przez Biuro Prezydenta      

ds. Sportu. 
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Na realizację zadań w konkursie, a tych zadań było 5 przeznaczyliśmy tak jak ostatnio 

mówiłem państwu 7 250 000 zł. Na konkurs, który został podzielony na dwie części 

wpłynęło w sumie 350 ofert. To jest rekordowa liczba, w tym 121 ofert na realizację 

szkoleń sportowych wraz z realizacją zadań profilaktyki uzależnień oraz 229 ofert na 

zadania przypisane organizacji, uczestnictwu w zawodach sportowych, zadań Top Talent 

oraz realizacji zadania z Gdańska na Igrzyska Olimpijskie. W pierwszej części dotację 

otrzymało 74 kluby sportowe na 103 oferty na kwotę 5 000 000 zł, bo mieliśmy to 

podzielone na 5 000 000 zł i 2 250 000 zł. Jeszcze jednym z zadań było zadanie Kibice 

Razem, na co mieliśmy przeznaczone 200 000 zł. To jest zadanie, które realizujemy już 

wiele, wiele lat. Wcześniej ono było realizowane przez Wydział Rozwoju Społecznego. Od 

trzech lat jest realizowane przez Biuro Prezydenta ds. Sportu.  

Najwyższe dotacje oczywiście wynikające z punktów systemów sportu młodzieżowego 

przypadły klubowi AZS AWFiS Gdańsk. Chciałem państwu powiedzieć, że to jest 

historyczny sukces tego klubu. Jest klubem, który zajął 3 miejsce w ogólnej klasyfikacji 

wszystkich klubów młodzieżowych szkolących młodzież w Polsce, więc naprawdę ogromny 

sukces, a tych klasyfikowanych jest ok 4500-4600. Wiadomo jest to klub wielosekcyjny, ale 

te wszystkie kluby, które są przed nimi też są klubami wielosekcyjnymi. Tak więc oni 

dostali najwięcej środków. Oczywiście jest tak, że każda sekcja traktowana jest oddzielnie. 

Ten klub nie jest traktowany razem, tylko każda sekcja składa oddzielną ofertę, ale to 

wszystko składa się na kwotę, którą przyznajemy potem na sam koniec. Oczywiście to był 

klub, który dostał największą kwotę. Później MRKS Gdańsk. To są gimnastycy, którzy też co 

roku zdobywają bardzo dużo tych punków. Sportowa Politechnika szkoląca koszykówkę w 

tym wydaniu 5-cio osobowym i 3-osobowym. To są takie trzy największe, a cała lista tych 

klubów jest dostępna już w BIP-ie, bo wyniki są ogłoszone. Oczywiście nie obyło się bez 

klubów, które nie otrzymały dotacji z przyczyn formalnych. Takimi największymi brakami, 

które stwierdzamy w tych błędach formalnych to jest nieaktualny odpis KRS-u, brak 

zapisów w statucie dotyczących profilaktyki, złożony podpis nieczytelny, brak prawidłowej 

reprezentacji, gdyż wymagamy dwóch podpisów, brak potwierdzenia złożenia oferty. To 

są takie główne błędy formalne. Powiem tak, my tych rzeczy, których wymagamy od 

klubów nie zmieniamy od wielu lat. Tu nie ma nic nowego, więc trochę wynika to z tego, że 
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kluby nierzetelnie podchodzą do tematu. Takim przykładem jest np. Lechia Gdańsk, która 

na Akademię złożyła w dwóch projektach na projekt Top Talent i na szkolenie i nie uzyskali 

żadnych środków. Mieli nieaktualny odpis z KRS-u, a powiem tak, że aktualny odpis z KRS-

u wchodzi się na stronę, klika się i to wszystko zajmuje, nie wiem, cała operacja może 2-3 

minuty, więc wynika to z niedbalstwa. Tak samo mamy Gdański Auto Moto Klub, który 

napisał skargę na Biuro, ale okazuje się, że jak zaczęliśmy wyjaśniać błąd, który popełnili 

to oczywiście tą skargę musieli wycofać, bo załączyli nam statut bez tego zapisu o 

profilaktyce, który wymagamy, bo mamy te środki alkoholowe, więc powołali się na pkt 

statutu, którego nie było. Więc nie dostali dotacji. To jest ta pierwsza część na szkolenie z 

profilaktyką. Tak jak mówiłem w tej drugiej części mieliśmy organizację uczestnictwa w 

zawodach sportowych Top Talent i z Gdańska na Igrzyska Olimpijskie. Na to zadanie 

mieliśmy przeznaczone 2 250 000 zł. Wpłynęło 229 ofert. Negatywnie rozpatrzyliśmy 19. 

To były te formalne braki i merytoryczne braki 27, więc 183 oferty uzyskały pozytywną 

ocenę Komisji. Największe przyznane dotacje to jest Gdański Program Top Talent 

dziewcząt, który prowadzi Akademia Piłkarska AP Orlen. To jest na 100 000 zł. Pokrycie 

organizacji turniejów, meczów ligowych oraz udziału w rozgrywkach Polskiego Związku 

Unihokeja Olimpia Osowa 40 000 zł. Sportowcy z Gdańska start na imprezach rangi 

mistrzowskiej wioślarstwo 33 000 zł. Z Gdańska na Igrzyska Olimpijskie AZS 40 000 zł. 

Rozgrywki ligowe udział w Mistrzostwach Polski w kategoriach mini siatkówka młodzik, 

junior starszy, junior i senior w 2024 r. Trefla Gdańsk 40 000 zł. Sekcja żeglarska z 

Gdańska na Igrzyska Olimpijskie 45 000 zł. Udział w rozgrywkach piłki nożnej Polskiego 

Związku Piłki Nożnej organizacja meczów gospodarza i meczów wyjazdowych 44 000 zł 

Gedania 1922. Pokrycie kosztów organizacji meczów ligowych udział w turniejach szczebla 

centralnego oraz turniejach towarzyskich zespołów Sportowej Politechniki w 2024 r. 

45 000 zł. Kadra Polski z Gdańska na Mistrzostwa Świata w łyżwiarstwie synchronicznym 

IceSkater 40 000 zł. Udział w zawodach Klubu Sonkei w karate WKF 44 000 zł. Klub 

tenisowy GAT pokrycie kosztów organizowania zawodów sportowych bądź udział w 

zawodach sportowych w 2024 r. 42 000 zł. Biało Zielone Ladies udział w turniejach o 

Mistrzostwo Polski oraz uczestnictwo w turniejach 50 000 zł. Akademia Piłkarska Jaguar na 

organizację meczów i wyjazdy 30 000 zł. To są takie największe kwoty. Przypomnę, że z tej 

drugiej części konkursu. To z mojej strony tyle. Jeżeli państwo macie jakieś pytania to 

chętnie na nie odpowiem.    

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Czy, bo zakładam, że na dużo większe kwoty były złożone te wnioski, zresztą tak jak 

zawsze.  

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Oczywiście.  
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Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Tylko teraz pytanie, czy po prostu wybrano X najlepszych i reszta nie dostała, czy były 

obcinane te, które spełniły warunki formalne to dostają, tylko po prostu pomniejszone w 

stosunku do tego co było wnioskowane?  
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Powiem tak, kluby, z którymi współpracujemy na co dzień, o których wiemy, że one 

naprawdę zajmują się szkoleniem młodzieży i widzimy efekty tego szkolenia one składają 

na bardzo realne kwoty, ale mamy też kluby, które zajmują się organizowaniem zajęć 

sportowych, gdzie nie do końca chodzi o ten efekt takiego podnoszenia poziomu 

sportowego. To też jest oczywiście ważne, więc oni składają na kwoty takie bardzo 

odrealnione, więc my wiemy, gdzie ścinać.  
 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Czyli cześć została ścięta, a część po prostu… 
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Dokładnie. Wziął bym przykład rugby dziewczyn. Wiemy na jakim one są poziomie, jak 

trenują nie tylko seniorki, bo znamy zespół seniorski, ale te zespoły młodzieżowe i ta 

kwota, którą otrzymały jest bardzo zbliżona do tej, o którą wnioskowali. Tam w pierwszym 

zadaniu z tego co pamiętam Ada Judo Fun to jest klub, który szkoli dzieci z 

niepełnosprawnością intelektualną była złożona oferta na kwotę 46 000 zł i taką kwotę 

otrzymali, na całość. Były naprawdę, szczególnie w AZS-ie te kwoty są bardzo realne i nie 

odbiegają od takich kwot, które też … bo my też patrzymy jak przyznawaliśmy w zeszłym 

roku, więc te kwoty są bardzo podobne. Zaskoczyła nas Lechia, bo Lechia tak właśnie 

trochę odrealniona od rzeczywistości napisała na takie kwoty, a zrobili jeden czy dwa 

błędy formalne, więc musieliśmy te oferty odrzucić. Oni doskonale sobie zdają sprawę, że 

zrobili błąd. Oczywiście po fakcie. Ale to Akademia składała, a nie ten pierwszy zespół.  
 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Dziękuję.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję. Czy jeszcze są jakieś pytania?  
 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Czy samo to, że ktoś się nieczytelnie podpisał to już jest możliwością do odrzucenia?  
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Jak nie ma żadnej pieczątki i dostajemy wydruk na kartce i taki podpis nieczytelny, tak, to 

jest podstawa do odrzucenia. Rozumiem, gdyby była pieczątka imienna i taki tam 

gryzdołek, ale nie ma nic. Jest na kartce papieru napisany taki gryzdoł nie do rozczytania.  
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Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Ani imienia, ani nazwiska?  
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Nie. My nie wiemy kto to podpisał. Jeżeli w wymogach formalnych jest określone, że 

potrzebujemy dwóch podpisów upoważnionych osób, które mogą reprezentować i mamy 

dwa jakieś bazgroły to my nie wiemy, czy to są te osoby.   
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Nie mogą uzupełnić tego?  
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Nie ma takiej procedury. Zastanowimy się, może ją wprowadzimy, ale chcemy … dlatego 

powiedziałem państwu na samym początku, my nic nie zmieniliśmy, nic nowego nie 

wprowadziliśmy.  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Może być nieczytelny jak jest jakaś pieczątka.  
 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Oczywiście, że tak. Jeżeli jest pieczątka prezes klubu, wiceprezes klubu i pod spodem jest 

gryzdoł… My jesteśmy i tak bardzo liberalni. Staramy się, żeby naszym klubom pomóc. To 

nie jest nasze zadanie, żeby odrzucić, bo co to daje? Nic nam to nie daje. My i tak potem 

staramy się, żeby tym klubom w jakiś sposób pomóc, ale wymagamy też od nich tego, 

żeby rzetelnie podchodzili do tematu. Raz w roku trzeba się skupić. Naprawdę załączyć 

trzy dokumenty statut, wyciąg z KRS, potwierdzenie złożenia oferty podpisane osobami, 

które są zgłoszone do reprezentowania i to wszystko. Naprawdę my nic więcej nie 

chcemy.   
   

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Warto też zauważyć, tak jak z panem dyrektorem rozmawialiśmy, że Urząd i Biuro jest 

otwarte, więc zawsze można przyjść i to skonsultować, ale to są naprawdę takie błędy 

czysto formalne, których nie da się komuś więcej powiedzieć, że ma wydrukować aktualny 

odpis. Jak ktoś tego nie robi to naprawdę jakby celowo troszkę. Nie widzę więcej pytań do 

punktu, także bardzo dziękuję. Przechodzimy do kolejnego punktu.  

PUNKT  - 4 
Bałtyckie Centrum Edukacji Morskiej 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Jest z nami pan dyrektor Leszek Paszkowski, ale jest również pani dyrektor Anita 

Żebrowska. Witamy. Gratulujemy objęcia funkcji i zapewne pani dyrektor oddajemy głos, 

czy pan dyrektor chciałby wprowadzić?  
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Proszę państwa chcielibyśmy, pani przewodnicząca, szanowni państwo radni, chciałbym 

przedstawić państwu projekt, który zamierzamy realizować w przyszłości wspólnie mam 

nadzieję z państwem, ale też jestem umówiony z Biurem Prezydenta ds. Sportu. Chodzi o 

powstanie miejsca, w którym żeglarstwo będzie czymś co będzie służyło edukacji 

żeglarskiej, sailingowi oraz edukacji ekologicznej. Mamy jako Gdański Ośrodek Sportu, 

jako Miasto Gdańsk niesamowity potencjał w postaci wielu rzeczy, chociażby jeżeli chodzi 

o sam Gdański Ośrodek Sportu to jest to potencjał w postaci know how jeżeli chodzi o 

odbudowę żaglowca, budowę takiego żaglowca, który służy sail treningowi, myślę tu o 

Generale Zaruskim, wiemy jak go eksploatować, mamy już kapitał ludzki, który jest na 

pokładzie i są to osoby pełne pasji i zaangażowania i realizują tą misję. Przypomnę, że ok 

1000 osób przez pokład Zaruskiego rocznie się przewija w różnych rejsach od 1-dniowych 

do nawet kilku tygodniowych rejsów, realizując różne misje te związane z poznawaniem 

żeglarstwa, z tworzeniem takiego zespołu, a także te związane z edukacją ekologiczną, 

która się immamentnie wpisuje w charakter żeglarstwa, który jest blisko przyrody i 

stanowi swego rodzaju kompatybilny element takiejże działalności.      

 
To są wspomniane zasoby. Mamy obiekty hydrotechniczne, o których jeszcze dzisiaj nie 

mówiłem, ale mamy 412 miejsc, z których jedno z tych miejsc szczególne mieści się na 

Górkach Zachodnich i jest to miejsce, w którym funkcjonował kiedyś Jachtklub Stoczni 

Gdańskiej, który nadal funkcjonuje w ograniczony sposób, a jest to miejsce położone też w 

unikatowym obszarze, gdzie jest Mewia Łacha oraz Ptasi Raj, czyli miejsce, gdzie ta 

ekologia jest na wyciągnięcie ręki i został wyremontowany w zeszłym roku i oddany do 

użytku przystań im. Krystyny Chojnowskiej-Liskiewicz, gdzie zamierzamy kontynuować tą 
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rozbudowę i modernizację i plany są następujące, mamy już jako miasto Gdańsk 

pozwolenie na budowę na rozszerzenie o drugi etap tej inwestycji. Ona będzie polegała na 

wybudowaniu kolejnych 60 miejsc do 253 miejsc cumowniczych. Będzie też 

doprowadzona kanalizacja. Będą też wybudowane dwie toalety i ten obiekt będzie już 

bliżej standardów, które są wymagane, aby zorganizować tam szkolenie, bo budynek z lat 

70-tych wymaga gruntownej modernizacji. Mamy przyznane środki na realizację w tym 

roku projektu budowalnego. Jesteśmy w kontakcie z Architektem Miasta Gdańska. 

Rozpoczęliśmy ten proces konsultacyjny, żeby to zrobić poprawnie, dobrze, chcemy 

określić wszystkie funkcje określonych pomieszczeń, żeby maksymalnie dobrze 

wykorzystać istniejący budynek. Uczestniczymy także w projektach europejskich, o 

których jeszcze będę mówił.        
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Wspomniany żaglowiec Generał Zaruski, który jest wypełniony po brzegi jeżeli chodzi o 

funkcjonowanie na rok 2024. Już mamy niektóre miejsca w kalendarzu na rok 2025 

wypełnione. One pokazują, że to żeglarstwo jest gdańszczanom i pomorzanom potrzebne, 

aby móc korzystać z tych wspaniałych funkcji.     

 
 

Jeżeli chodzi o inne projekty żeglarskie to realizujemy Akademię Zaruskiego i mamy w 

zasobach 5 jednostek Mariner-19, które stacjonują w nowej przystani na Nadwiślańskiej 

na Wyspie Sobieszewskiej. W tym roku także uzyskamy nową jednostkę, która się nazywa 

Nasz Dom. Jest to 11 metrowej długości jacht, który stanowi taki pomost pomiędzy 

Marinerami, a Zaruskim, żeby realizować szkolenie żeglarskie.  

Tu są przedstawione cele Biura Armatorskiego. Generał Zaruski to jest oczywiście szereg 

rzeczy kształtujących postawy, wartości Zaruskiego i związane z edukacją żeglarską.  

Jeżeli chodzi o projekty żeglarskie one również noszą szereg znamion, które tu państwu 

przedstawiłem. To jest też wpisanie się w strategię miasta Gdańska i europejskiego 

zielonego ładu, a także strategię rozwoju miasta Gdańska.  

Tak wyglądałyby te szkolenia. Jeżeli chodzi o naszą wizję działalności Akademii Zaruskiego 

zaczynając od prezentacji oferty Akademii Zaruskiego poprzez warsztaty stacjonarne, 

pierwsze kroki na wodzie, pełnomorska przygoda na pokładzie właśnie Zaruskiego i jachtu 

Nasz Dom, a także dalsze działania związane ze szkołą pod żaglami.  
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Wspominane Marinery 19. To są jednostki zakupione przez Marszałka Województwa 

Pomorskiego. Mamy takich 5 jednostek. To są jednostki 5-cio osobowe. W czasie wakacji 

również będziemy realizowali mamy nadzieję z programów też Ministerstwa Sportu i 

Turystyki zajęcia żeglarskie. Będzie organizowali półkolonie, aby właśnie młodzież mogła 

uczestniczyć i korzystać z uroków morza. To się będzie odbywało na Wsypie 

Sobieszewskiej.   
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Wspomniany jacht Nasz Dom. Właściciel chce nam przekazać, teraz jest na etapie 

dostosowania go do wymogów PRS-u. Musi jeszcze zainwestować ok 40 000 zł, aby on 

mógł funkcjonować i zostać przekazany do GOS-u. Wtedy przejmiemy go i będziemy 

realizowali też ten drugi etap szkolenia wykorzystując jacht Nasz Dom.  

 
Generał Zaruski planujemy też ok 35 rejsów. W roku 2023 to proszę państwa 36 rejsów, 

wspomniane 1000 osób, 6000 mil morskich żeglugi, 8 rejsów pełnomorskich, w tym jeden 

34 dniowy rejs z młodzieżą bardzo trudną, z fundacją Ocean Marzeń. Notabene Zaruski 
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właśnie na tej gali, która będzie teraz 1 marca jako cały projekt został wyróżniony przez 

Kapitułę i otrzymamy nagrodę.  

Jeżeli chodzi o projekty unijne realizujemy ich kilka. W tej chwili jest projekt Circular 

Ocean-bound Plastic, w którym GOS jest uczestnikiem. To jest przez Duńczyków 

prowadzony projekt, ale uczestniczymy w nim jako stowarzyszona instytucja.  

 
Jesteśmy na etapie rozstrzygania, właściwie złożyliśmy aplikację projektu Ecomarinas, 

który będzie wpływał na podniesienie standardów i też budowanie w Górkach zachodnich 

takiego miejsca, gdzie również edukacja ekologiczna będzie istotna, a tam jesteśmy 

liderem. To jest projekt o wartości prawie 2,5 mln Euro. Mamy bardzo dobre towarzystwo, 

które praktycznie oprócz jednego partnera, od jednego państwa zrzesza, więc mamy 

dobre notowania co do takiej giełdy przed rozstrzygnięciem. Miejmy nadzieję, że projekt 

uda się otrzymać i będziemy mogli realizować go.  

Kolejny projekt Boat Man, w którym jesteśmy stowarzyszeni to jest związany z odbudową 

Jack-a Stronga. Tam również czekają na nas zadania związane i też przypisane zarówno 

Zaruskiemu jak i jachtowi Nasz Dom, być może, aby wspierać też rozwój żeglarstwa 

poprzez wspieranie projektu Jack Strong.  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Jakieś środki już pozyskaliśmy z tych unijnych?  
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Tak. Ecomarinas w tej chwili.  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

To w przyszłości.  
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Ale Circular Plastic jest już projektem, gdzie mamy już środki.  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

A do tej pory pozyskaliśmy już jakieś środki?  
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Jesteśmy 2-krotnie liderem w MASK i kasa była za tym, 80% dofinansowania np. projektu 

MASK, kiedy odbudowywaliśmy jednostkę to ponad milion Euro był projekt, gdzie na 

twarde tylko było niewiele, bo 600 000 zł było na wyposażenie siłowni Zaruskiego i inne 

projekty miękkie były z Unii też pozyskiwane. Tego jest sporo.  

 
Bałtyckie Centrum Edukacji Morskiej to przede wszystkim kompleksowe działania w 

zakresie edukacji morskiej i ze szczególnym naciskiem na budowanie świadomości 

ekologicznej oraz integracji społecznej mieszkańców Gdańska. To wykorzystanie morza 

przez gdańszczan i gdańszczanki jest niewystarczające naszym zdaniem i chcemy zwrócić 

tu uwagę na te aspekty związane z dostępem do tychże wartości. Jako nadmorska 

miejscowość portowa uważamy, że właśnie ten kontakt mieszkańców z morzem jest zbyt 

mały poprzez plaże i plażowanie to jest zbyt mało, dlatego ta oferta żeglarska też 

chociażby budowa teraz przez 3 kluby w Jelitkowie przystani takiej plażowej. To jest też 

jeden z elementów przejawu tego właśnie kontaktu z morzem.  

Wykorzystanie infrastruktury, którą mamy czyli przystań jachtowa w Górkach Zachodnich, 

floty jachtów, które posiadamy, doświadczeń, które posiadamy, to są wszystkie elementy, 

które stwarzają pewien obraz potencjału, ale trzeba wykonać kolejny krok, aby to 

zrealizować. Do tego są potrzebne niewiele rzeczy, tylko pieniądze, ale to rzecz nabyta i 

myślę, że jest to przeszkoda do pokonania. Jestem co do tego przekonany.     
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Jeżeli chodzi o zainteresowane instytucje to jest ich bardzo dużo, które chcą nas wspierać. 

Jesteśmy po rozmowach z Urzędem Marszałkowskim. Będziemy też pewnie prowadzili 

rozmowy ze stowarzyszeniami, czy ze Związkiem Miast i Gmin Morskich, z Wydziałem 

Edukacji. Będziemy stanowili pewien taki wytwarzany lobbing na rzecz tego projektu i 

myślę, że niebawem już będą widać tego efekty.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

A Biuro Sportu pomaga?   
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Tak. Biuro Sportu jest częścią Urzędu Miejskiego.  

 

 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

To jest budynek, który zamierzamy remontować. Budynek z lat 70-tych. Wielokrotnie tam 

byłem z dyrektorem Korolem, bez zaplecza sanitarnego dla dzieci i młodzieży nie stanowi 

wartości samej w sobie pełnej. Uczniowie, dzieci, młodzież muszą przyjść do pomieszczeń, 

które są estetyczne, ładne, ciepłe przede wszystkim, mają kanalizację, mają gdzie się 

wykąpać, przespać, jak trzeba będzie przenocować jakąś grupę, więc to są rzeczy, które 
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dzisiaj są już standardem w takich ośrodkach żeglarskich. Dlatego teraz ten projekt, który 

wykonujemy będziemy pod te funkcje chcieli przystosować nie narażając struktury, bo to 

są socrealistyczne pomieszczenia, które mają swój też urok, ale wymagają odświeżenia, 

modernizacji. To są właśnie te wnętrza.    
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

To jest hangar. Jeszcze proszę państwa marzy nam się po realizacji tych wszystkich zadań 

stworzymy nowy żaglowiec, który będzie stanowił nowe narzędzie do edukacji morskiej. 

Myślimy o doświadczeniach, które są realizowane nie tylko przez GOS, miasto Gdańsk, ale 

także na świecie są realizowane takie projekty chociażby tu przedstawione na fotografii 

jacht Royalist, to jest Brytyjski jacht, to są jednostki, które już od niemal 200 lat w 

podobnym kształcie są budowane.  
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Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Taki będziemy mieli panie dyrektorze?  

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Taki, albo ładniejszy. Ale to jest melodia przyszłości, ale musimy się najpierw uporać z 

innymi wyzwaniami, ale to musimy mieć z tyłu głowy również takie wyzwanie, bo jak 

wspominałem Generał Zaruski jest już na tyle wypełniony, że niestety musimy odmawiać 

udziału niektórym ruchom, w związku z tym jest taka potrzeba. Jest przysłowie, które 

mówi kto ma statki ten ma wydatki, ale myślę, że miasto Gdańsk, zamożne miasto Gdańsk 

będzie stać na to w przyszłości, żeby wybudować nowy jacht.   

 
 

To są przykłady takich projektów na świecie, które są realizowane, wspomniany Royalist, 

też jest Fryderyk Chopin, który w Szczecinie realizuje też szkoły, powszechnie znana 

metoda edukacji młodzieży. Chcę powiedzieć o naszym jednym rejsie, który się odbył, 

mamy też wnioski z tego rejsu z Fundacją Ocean Marzeń, ale ta młodzież wracała 

odmieniona z takiego rejsu, skazana na siebie, żywioł morski, musi przewartościować 

swoje podejście do życia, musi być kolektywna, współpracować ze sobą, a także 

dowartościować to co się dzieje wokół czyli żywioł, który czasami niestety bywa kapryśny i 

też brutalny. Więc jest to moment, kiedy ta młodzież bez kontaktu z telefonem 

komórkowym, ale także w nowych warunkach odkrywa siebie na powrót i wraca 

odmieniona na ląd, co jest na pewno samą w sobie wartością. Dziękuję bardzo za uwagę.  
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Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję. Czy są pytania?  
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Anita może dopowiedzieć państwu, bo jest osobą, która właśnie m. in. będzie 

odpowiadała za realizację tych planów, które nakreśliliśmy.   
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Państwo radni czy są pytania? Komentarz? Zadam pytanie, ilu grupom się odmawiało 

uczestnictwa w rejsach na Generale Zaruskim? 
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Ilu grupom?  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Szacunkowo oczywiście. Czy to były bardzo duże ilości, czy faktycznie jest potrzeba, żeby 

było coś dodatkowo?   

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Myślę, że byśmy jeszcze jeden żaglowiec mogli zagospodarować, taki jest popyt.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Plan tego jest taki, od podstaw wybudowanie tego i zaangażowanie społeczności?  

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

To jest też program gospodarczy. Dzisiaj rozmawiałem z dyrektorem Szczuką, który też 

jest doradcą Wojewody od niedawna w sprawach gospodarczych i społecznych i też 

rozmawiałem z nim na ten temat i to stanowi też pewien rodzaj uchronienia potencjały 

jaki jest w stoczniach chociażby w naszych gdańskich, ale także kwestie związane z 

serwisem, bo chcemy ten produkt, którym jest taka edukacja opakować w pewne formy, 

ramy i dać możliwość innym województwom, miastom, które mogłyby na bazie naszych 

doświadczeń wybudować podobne jednostki, które nazywałyby się np. Śląsk, Pomorze, 

Wielkopolska, Mazowsze, przyjeżdżałaby młodzież z danych regionów, przyjeżdżała do 

Gdańska, mając bazę w Górkach Zachodnich, gdybyśmy stworzyli im dobre warunki do 

postoju oraz do realizacji tych misji dając gotowe narzędzie w postaci programów, w 

postaci programów rejsów wielodniowych, jednodniowych czy też uzupełnionych o 

edukację na lądzie, właśnie o ekologię wspomnianą, to mogłoby stanowić taki dobry 

produkt dla regionu, dla miasta, stanowiącego zaspokojenie potrzeb, w Polsce również 

jest bardzo duże pragnienie kontaktu z morzem, ale są też te efekty terapeutyczno-

społeczne, które przynosi żeglarstwo, właśnie ten sail trening, który jest jeszcze chyba 

niedoceniany przez nas wszystkich Polaków zwłaszcza tu na wybrzeżu, gdańszczan, w tym 

zakresie, a moglibyśmy dać ofertę naprawdę bardzo interesującą, bo jest zainteresowanie 

również, wiemy od Marszałka Struka, że jest kilka województw, które chcą nawet się 

zjednoczyć i zrobić właśnie projekt budowy żaglowca, mówię o kujawsko-pomorskim, 

zachodniopomorskie i jeszcze jedno województwo, nie pamiętam w tej chwili i nie chcę 

wprowadzać w błąd, a mazowieckie jeszcze, czyli to są bogate też województwa, więc 

możemy zrobić to tylko trzeba się odważyć.    

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Przykładowo taki Zaruski, my żeśmy go dostali?  
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Kupiliśmy go za 150 000 zł.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

W takim stanie, w jakim był. A jaki był mniej więcej koszt jego przygotowania do pływania?  

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Niecałe 7 mln zł.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Pełny koszt. Czyli jak byśmy chcieli … 

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Ale to było w latach 2008-2012. Podejrzewam, że teraz to by kosztowało razy dwa.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Na ile to jest osób?  

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

To jest na 26 osób. To jest taka jedna klasa. Też w Gdańsku możemy realizować zielone 

szkoły, przecież mamy tyle szkół, które mogłyby każdorazowo wypływać w takie rejsy 

cyklicznie tygodniowe startując właśnie z Gdańska, realizując program zielonych szkół, ale 

zielona szkoła nie musi się wiązać tylko z murami, może być jednostka, która jest 

jednostką pływającą i w sposób cykliczny realizować też szkolenie i wszyscy, np. jakaś 

grupa dla przykładu klasa pierwsza licealistów, czy innych klas mogłaby uczestniczyć w 

takich szkołach, co by na pewno miało swoją wartość samą w sobie i było interesujące z 

punktu widzenia i edukacyjnego, ale także i wychowawczego. Kontakt tej młodzieży nawet 

przez tydzień na pokładzie też wyzwala inne reakcje i emocje.     

 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Co roku Jacek Bendykowski narzeka, że na Baltic Sail mało pieniędzy dostaje? Czy w tym 

roku też jest mało?  

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Ja nie jestem organizatorem tego przedsięwzięcia. Pewnie pan dyrektor może coś 

powiedzieć więcej, Adam Korol.   

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Co to znaczy mało?    
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Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Zawsze mówi, że nie ma za co zrobić.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Ile by nie dostali to zawsze będzie mało.  

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Dostaje tyle, ile możemy na to przeznaczyć. 

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Ale zawsze realizuje, więc się udaje.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Kiedyś robili to za 2,5 mln zł.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czyli ile szacunkowo projekt mógłby kosztować?  

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Jeżeli mówimy o infrastrukturze tej twardej to trudne pytanie pani radna. To pewnie 

myślę, że ok 50 mln zł trzeba by było zainwestować w Górki Zachodnie i ok 10 mln zł na 

wybudowanie jednostki. Natomiast myślę, że też w obliczu też tego nie wspomniałem, ale 

dzisiaj problemów związanych z psychiatrią dziecięcą to też mogłoby stanowić jakiś 

program, który by uzupełniał oczywiście, nie zastąpimy profilaktyki, innych rzeczy, ale to 

też może być jakiś element terapii psychologicznej wśród dzieci i młodzieży. Oczywiście 

łatwiej zapobiegać, a taka jednostka też na pewno by temu służyła. Nie pomożemy pewnie 

wszystkim dzieciom z całego świata, ale na pewno warto o tym pomyśleć, wykorzystać ten 

potencjał, który mamy. Także prosiłbym państwa radnych o wspieranie tego projektu. 

Będziemy go cały czas aktualizować. Jak już decyzje zapadły co do tego, że modernizujemy 

tą przystań to na pewno to się wydarzy, tylko pytanie kiedy, a potrzebne do tego są 

pieniądze. Zapał jest.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy. Myślę, że cała Komisja jednogłośnie jak mogę się tak wypowiedzieć będzie 

wspierała projekt i będziemy go sobie faktycznie aktualizować i w którymś momencie 

jakkolwiek będziemy mogli pomóc też … 

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Zapraszam, żeby się wybrać, zobaczyć miejsce, aby Komisja mogła się odbyć tam, 

wyjazdowo. Może nowa Rada. Zakładam, że w dużej mierze ta sama.  
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Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Na pewno Komisja nowa czy w tym składzie, czy w innym będzie kontynuować temat. 

Musimy środki zbierać panie dyrektorze.  

 

Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 

Zbieramy pani przewodnicząca.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Temat mamy zamknięty. Jeszcze raz dziękujemy. Przechodzimy do kolejnego punktu.  

   

PUNKT  - 5 
 

Plany modernizacji stadionu żużlowego 

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Pani przewodnicząca, szanowni państwo radni, kwestia stadionu żużlowego jest to obiekt, 

który już od wielu lat służy żużlowcom Gdańskiego Wybrzeża. W tej chwili jest to obiekt, 

który zgromadził w roku 2023 27 000 widzów. Jest to pokaźna ilość kibiców. Tradycje 

żużlowe w Gdańsku są bardzo duże i na pewno warto stadion poddać modernizacji. 

Rosnące oczekiwania związane z infrastrukturą wynikają z wytycznych, które są stawiane 

przez PZ MOT. Ten obiekt był poddawany drobnym zabiegom. To były kwestie związane z 

właścicielstwem, a teraz już jest sprawa wyjaśniona. Jest to obiekt, którego właścicielem 

jest miasto Gdańsk, a administratorem obiektu Gdański Ośrodek Sportu. Natomiast te 

wytyczne, które są stawiane przez PZ MOT powodują, że musi dojść do modernizacji. To 
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się wiąże oczywiście z dużymi wydatkami. W roku 2021 dokonaliśmy takiego ocenienia czy 

zrobienie programu funkcjonalno-użytkowego, potem zostało przekazane do Wydziału 

Projektów Inwestycyjnych. Niestety koszt modernizacji na ten czas wyniósł 81 mln zł. 

Dzisiaj ta kwota będzie ok 100 lub więcej mln zł, ale to są niestety potrzebne działania, 

żeby tam się mogły odbywać mecze nie tylko pierwszej, ale kiedyś może ekstraligi.   

 

 
Tu są pokazane etapy modernizacji, które mogłyby zostać przeprowadzone. Kwestia 

oświetlenia, prace związane z torem i jego wnętrze, czyli profilowanie tego toru, remont 
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parku maszyn, potem kolejny remont trybun, obiekty kubaturowe, czyli wieżyczka i ta 

prosta i kolejne etapy są przedstawione aż do etapu III.  

Program funkcjonalno-użytkowy, mamy w tej chwili wymienione bandy, w barwach 

niebiesko-żółtych. Wszyscy mają taką kolorystykę. Żużel łączy trójmiasto.  

 

 
Jeżeli chodzi o nasze działania to wykonanie odwodnienia liniowego jest priorytetem na 

ten rok, bo warunek uzyskania licencji na ten rok 2024, natomiast Komisja Sportu 

Żużlowego też oczekuje do 30 czerwca, żebyśmy przedstawili harmonogram modernizacji 

obiektu, który na pewno będzie kosztowny. Teraz też realizujemy przesunięcie 
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ogrodzenia. Teraz tak wygląda stadion. Jest w tej chwili realizowane odwodnienie liniowe, 

także jeszcze daleka droga do tego, zanim żużlowcy wyjadą. Warunki nie są sprzyjające, bo 

są opady i obiekt jeszcze jest daleki od tego, żeby wyjechać motocyklami. Konieczna jest 

realizacja oświetlenia i muszą być usunięte te słupy, które są w tej chwili i postawienie 6 

nowych masztów, modernizacja też oświetlenia parku maszyn, a także nowe oświetlenie 

zabezpieczające całkowicie wymogi regulaminowe.  

 

 
Przewiduje się w najbliższych latach wymóg 2000 luxów, żeby realizować oświetlenie w 

kategorii HDI i 4K. Wszystkie stadiony w Polsce, na których są budowane, remontowane 
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oświetlenia torów realizują taką koncepcję jako jedyną zapewniającą sprostanie rosnącym 

wymaganiom, a teraz jest wymagane 1800, ale będziemy robić 2000. Koszt inwestycji to 

ok 5-6 mln zł, których niestety nie ma teraz w naszym budżecie, ani w budżecie WPI, ale 

będziemy musieli się z tym prawdopodobnie zmierzyć.  

 

 
Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Panie dyrektorze mniej więcej jaka kwota jest potrzebna na modernizację tego stadionu? 

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

W prezentacji było podane. 100 mln zł.  



 

 

 

30 

 

 

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

A do tej pory ile było zainwestowane?  

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Tego nie było. W zeszłym roku 360 000 zł na bandy plus utrzymanie obiektu, drobne 

naprawy, to jest kwota powyżej 500 000 zł.  

Jeżeli chodzi o teren przyległy wspólnie z Biurem Prezydenta dywagujemy jak go 

wykorzystać. Jest stadion żużlowy, rynek, teren, który jest do wykorzystania, potencjalny 

teren do sportu i rekreacji, tu chcemy tak programować, żeby w przyszłości tutaj w tym 

miejscu stała hala, być może ten obiekt w podobnej formie mógłby powrócić, ale to są 

plany, które wiążemy też z nowymi władzami w Ministerstwie Sportu i Turystyki, który jest 

w stanie dofinansować nawet do 50% takiej inwestycji, więc należy z tych szans też 

korzystać. Dziękuję państwu za uwagę. Gdyby były pytania to proszę.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Dziękuję za odpowiedzi. Wiem, że jak będę z panem prezesem rozmawiał to mam 

argumenty i kwotę jaką miasto przekazało. O tych 100 mln zł nie będę mówił, bo to jest 

nierealne.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji   

Duże kwoty.  

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Duże kwoty, ale polski zużel jest najlepszą liga świata, ale polski zużel i Komisja Sportu 

Żużlowego PZ MOT nie dzieli się z samorządami przychodami chociażby z telewizji. O ile 

kluby dostają jakieś pieniądze to wszystkie środki związane z modernizacją obiektu są po 

stronie gminy i tak naprawdę dobrze by było, tak się stało w zeszłym roku w ekstralidze, 

że Polski Związek Motorowy przeznaczył na finansowanie plandek, które prawdopodobnie 

w roku 2025 będą wymogiem również I lidze, które służą do zasłonięcia toru, który ma 

chronić przed deszczem. Dali środki na zakup takich płacht jako dla obiektu bezpośrednio. 

Miejmy nadzieję, że w I lidze również podobne ruchy będą, bo dzisiaj są tylko wymogi. 

Trzeba zrobić odwodnienie liniowe, trzeba zrobić park maszyn, trzeba doświetlić, nowe 

maszyny, telebim, itd., a nie dają za to żadnych pieniędzy. Także dziękuję serdecznie za 

uwagę.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji   

Dziękujemy. Czy są jeszcze jakieś pytania ze strony państwa radnych? Nie widzę.  
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PUNKT  - 6 
 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czy są jakieś wolne wnioski? Nie widzę. Mam tylko jedną sprawę, sesja będzie szybciej ze 

względy na święta, czyli będzie 21 marca i wtedy byśmy zrobili Komisję Sportu i Turystyki 

20 marca, dzień przed sesją, ale na 15:30.  
 

 

Na tym posiedzenie zakończono – godz. 17:10 
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Komisji Sportu i Turystyki RMG 
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Protokół sporządziła: 

Joanna Świeczkowska  


